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Textile & Leather & Shoes & Bag Products Recall Notifications - 2025 report 4

In order to protect the legitimate rights and interests of consumers, countries such as the European Union, the United
States, Canada and Australia have established special early warning and notification mechanisms to notify substandard
products. CTT summarizes the notification information related to textile & leather & shoes & bag products in the fourth
quarter of 2025. During this period, the European Union announced 41 notified cases, the United States announced 7
notified cases, Canada announced 2 notified cases, and Australia announced 3 notified cases, for a total of 53 cases.
Among the countries of origin involved, including China, India, Portugal, Austria, Bhutan, Estonia, Italy and Vietnam,
among which 27 cases were related to China, accounting for 51%; The types of risks involved in the recalled products
include: rope straps cause injury and strangulation hazard, burn hazard, chemical hazard, suffocation/choking hazard,
etc. More details are as follows:

EU RAPEX：

Risk
Regulation /
Standard

Notification
count

Products

Chemical hazard

REACH
POPs
GPSR

RoHS 2 Directive

18

Handbag、Slippers、Children’s sandals with light up effect：Lead

Sandals：Nickel release

Leather baseball cap、Leather shoes、Leather sandals：Chromium(VI)

Waterproof jacket：PFAS(PFCA)

Children's backpack、Cosmetic bag、Rain poncho：Phthalates(DEHP)、SCCPs

Slippers：SCCPs

Children's slippers：Phthalates(DEHP)

Rain coat：PFAS(PFOA、PFCAs)

Children's sport shoes with LED light：Lead、Phthalates(DBP)

Children's slippers：Lead、Phthalates(DEHP、DBP)

Face covering suffocation hazard
GPSR
GPSD

7 Baby sleeping bag

Rope straps cause injury and
strangulation hazard

GPSR
EN 14682

6 Children's clothing set、Children's jumpsuit、Children's jacket

Small parts choking and cuts
hazard

GPSR 6 Children's dress、Children's clothing set、Children's romper

Small parts choking hazard
GPSR

EN 71-1
2 Babies' clothing set、Children’s sandals

Entanglement injury hazard GPSR 1 Children's gloves

Strangulation and health risks
GPSR

EN 16781
1 Baby sleeping bag

United States CPSC：

Risk
Regulation /
Standard

Notification
count

Products

Burn hazard 16 CFR 1615/1616 5
Children’s pajama sets、Toddler sleep sacks with feet、Children’s nightgowns、

Children’s robes、Children’s loungewear sets

Rope straps cause injury and
strangulation hazard

16 CFR 1120 1 Youth jackets
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Choking/Internal burn hazard 16 CFR 1263 1 Children’s LED tutu skirts

Canada HC：

Risk
Regulation /
Standard

Notification
count

Products

Rope straps cause injury and
strangulation hazard

CCPSA 1 Children’s rain jackets with drawstrings

Microbial hazard CCPSA 1 Earflap hats (The product contains mould)

Australia ACCC：

Risk
Regulation /
Standard

Notification
count

Products

Burn hazard

Consumer Goods
(Children’s

Nightwear and
Limited Daywear

and Paper
Patterns for
Children’s

Nightwear) Safety
Standard 2017

3 Kids hooded towel with arm holes、Youth hoodie towel、Hooded towel

Some typical cases are as follows:

Product Handbag

Country of origin Bhutan

Alert submitted by United Kingdom in respect of Northern Ireland

Risk description
The product has an excessive concentration of lead (measured value up to 70232 mg/kg). Lead is
harmful to human health, accumulates in the body and may affect breast-fed or unborn children.

Regulation/Standard REACH、GPSR

Product Baby sleeping bag

Country of origin Sri Lanka

Alert submitted by Ireland

Risk description
The neck opening measure of the sleeping back is too narrow. This can lead to discomfort, rash and
irritation to the baby, as well as strangulation.

Regulation/Standard GPSR、EN 16781
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Product Waterproof jacket

Country of origin China

Alert submitted by France

Risk description
This product contains an excessive quantity of C9-C14 PFCA-related substances (measured value:
456 μg/kg) These substances bio-accumulate in wildlife and humans, posing a risk to human health
and the environment.

Regulation/Standard REACH、GPSR

Product Children's clothing set

Country of origin China

Alert submitted by Lithuania

Risk description
The product has long cords in the neck area. These drawstrings can become trapped during various
activities of a child, leading to strangulation.

Regulation/Standard GPSR、EN 14682

Product Children's gloves

Country of origin China

Alert submitted by Ireland

Risk description
While wearing the product, long threads from the product may wrap around the child's finger,
causing swelling and a lack of blood flow to the finger, leading to injuries.

Regulation/Standard GPSR

Product Baby sleeping bag

Country of origin Unknown

Alert submitted by United Kingdom in respect of Northern Ireland

Risk description
The sleeping bag has a hood, which may cover the mouth and/or nose area of the baby. This could
lead the child to suffocate.

Regulation/Standard GPSD

Product Children’s robes

Country of origin China

Alert submitted by United States

Risk description
The recalled children’s robes violate the mandatory flammability standards for children’s sleepwear,
posing a risk of burn injuries to children.

Regulation/Standard 16 CFR 1615/1616
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Product Children’s rain jackets with drawstrings

Country of origin China、Portugal

Alert submitted by Canada

Risk description
Drawstrings on children's upper outerwear can become caught on playground equipment, fences, or
other objects and result in strangulation, or in the case of a vehicle, the child being dragged.

Regulation/Standard CCPSA

Product Kids hooded towel with arm holes

Country of origin China

Alert submitted by Australia

Risk description
These products don’t comply with the mandatory standard for nightwear for children. The products
do not have the required fire hazard label.

Regulation/Standard
Consumer Goods (Children’s Nightwear and Limited Daywear and Paper Patterns for Children’s
Nightwear) Safety Standard 2017

Product Children's dress

Country of origin India

Alert submitted by Ireland

Risk description
The poppers can be easily detached, creating small parts. A small child may put them in the mouth
and choke. Furthermore, the poppers intended for fastenings are not attached adequately.
Consequently, parts of the poppers might become easily accessible, which could lead to cuts.

Regulation/Standard GPSR

Product Children's sport shoes with LED light

Country of origin China

Alert submitted by Sweden

Risk description

The product has an excessive concentration of lead (measured value up to 81% by weight). The cable
insulation has an excessive concentration of dibutyl phthalate (DBP) (measured value up to 0.14% by
weight). Lead poses a risk to the environment. DPB poses a risk to human health and the
environment.

Regulation/Standard RoHS 2 Directive
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Different markets have different requirements for textiles & leather & shoes & bag products. Therefore, it is particularly

important to understand the requirements of export markets for products, especially for children’s products, and to

design and produce in strict accordance with relevant regulations and standards. Avoid the risk of recalls or claims due

to product quality issues.

Referenced web：

https://ec.europa.eu/safety-gate-alerts/screen/search?resetSearch=true

https://www.cpsc.gov/Recalls

https://recalls-rappels.canada.ca/en/search/site

https://www.productsafety.gov.au/recalls

Remark: All pictures above are selected from the referenced web.

Product Children’s LED tutu skirts

Country of origin China

Alert submitted by United States

Risk description

The recalled LED tutu skirts violate the mandatory standard for consumer products containing button
cell or coin batteries because the LED lights connected to the skirts contain lithium coin batteries that
can be accessed easily by children. Additionally, the tutu skirts do not have the warnings required by
Reese’s Law. When button cell or coin batteries are swallowed, the ingested batteries can cause
serious injuries, internal chemical burns and death.

Regulation/Standard 16 CFR 1263
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纺织和皮革鞋包类产品召回通报预警—2025年第4期

为了保障消费者的合法权益，欧盟、美国、加拿大和澳大利亚等国家建立了专门的预警通报机制，对不合格产品进行

通报。CTT汇总了2025年第四季度纺织和皮革鞋包类产品的通报信息。在该期间，欧盟公布通报案例41例，美国公布通报

案例7例，加拿大公布通报案例2例，澳大利亚公布通报案例3例，共53例。所涉及的原产国，包括中国、印度、葡萄牙、

奥地利、不丹、爱沙尼亚、意大利和越南，其中与中国相关的有27例，占51%；所涉及的召回产品风险类型，包括：绳带

引起受伤和绞勒危害、烧伤危害、有害化学物质超标危害、窒息危害等。更多详情如下：

欧盟 RAPEX：

风险类型 违反法规/标准 通报数量 涉及产品大类

有害化学物质超标危害

REACH

POPs

GPSR

RoHS 2 Directive

18

手提包、拖鞋、带发光效果的儿童凉鞋：铅

凉鞋：镍释放

皮革棒球帽、皮鞋、皮凉鞋：六价铬

防水夹克：全氟和多氟烷基物质（PFCA）

儿童背包、化妆包、雨披：邻苯二甲酸酯（DEHP）、短链氯

化石蜡

拖鞋：短链氯化石蜡

儿童拖鞋：邻苯二甲酸酯（DEHP）

雨衣：全氟和多氟烷基物质（PFOA、PFCAs）

带LED灯的儿童运动鞋：铅、邻苯二甲酸酯（DBP）

儿童拖鞋：铅、邻苯二甲酸酯（DEHP、DBP）

蒙面窒息危害
GPSR

GPSD
7 婴儿睡袋

绳带引起受伤和绞勒危

害

GPSR

EN 14682
6 童装套装、儿童连体衣、儿童夹克

小部件窒息和割伤危害 GPSR 6 儿童连衣裙、童装套装、儿童连体衣

小部件窒息危害
GPSR

EN 71-1
2 婴儿服装套装、儿童凉鞋

缠绕受伤危害 GPSR 1 儿童手套

勒颈和健康风险
GPSR

EN 16781
1 婴儿睡袋
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美国 CPSC：

风险类型 违反法规/标准 通报数量 涉及产品大类

烧伤危害 16 CFR 1615/1616 5
儿童睡衣裤套装、一体式幼儿睡袋、儿童睡裙、儿童长袍、

儿童家居服套装

绳带引起受伤和绞勒危

害
16 CFR 1120 1 青少年夹克

窒息/内灼伤危害 16 CFR 1263 1 儿童LED发光芭蕾裙

加拿大 HC：

风险类型 违反法规/标准 通报数量 涉及产品大类

绳带引起受伤和绞勒危

害
CCPSA 1 儿童雨衣带抽绳

微生物危害 CCPSA 1 耳罩帽（产品上含有霉菌）

澳大利亚 ACCC：

风险类型 违反法规/标准 通报数量 涉及产品大类

烧伤危害

Consumer Goods (Children’s

Nightwear and Limited

Daywear and Paper Patterns

for Children’s Nightwear) Safety

Standard 2017

3 带袖孔的儿童连帽毛巾、青少年连帽毛巾、连帽毛巾

部分典型案例如下：

产品 手提包

原产国 不丹

通告国 英国北爱尔兰

风险描述
该产品铅含量过高（测量值高达 70232 mg/kg）。铅对人类健康有害，会积聚在体内，

并可能影响母乳喂养的婴儿或未出生的胎儿。

违反法规/标准 REACH、GPSR
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产品 婴儿睡袋

原产国 斯里兰卡

通告国 爱尔兰

风险描述
这款婴儿睡袋的颈部开口尺寸过小。这可能会导致婴儿感到不适、皮肤过敏和发炎，甚至

还会造成勒颈窒息的危险。

违反法规/标准 GPSR、EN 16781

产品 防水夹克

原产国 中国

通告国 法国

风险描述
本产品含有过量的C9-C14 PFCA相关物质（测量值：456 μg/kg）。这些物质会在野生动

物和人体内积聚，对人体健康和环境构成风险。

违反法规/标准 REACH、GPSR

产品 童装套装

原产国 中国

通告国 立陶宛

风险描述
该产品在颈部区域有长拉绳。这些拉绳在儿童进行各种活动时可能被缠住，导致绞勒窒息

危险。

违反法规/标准 GPSR、EN 14682

产品 儿童手套

原产国 中国

通告国 爱尔兰

风险描述
佩戴该产品时，产品上的长线可能会缠绕在孩子的手指上，导致手指肿胀和血液流动受

阻，从而引发受伤。

违反法规/标准 GPSR



CTT-TT-S202504

产品 婴儿睡袋

原产国 未知

通告国 英国北爱尔兰

风险描述 睡袋有一个帽子，可能会覆盖婴儿的嘴部和/或鼻子区域。这可能导致孩子窒息。

违反法规/标准 GPSD

产品 儿童长袍

原产国 中国

通告国 美国

风险描述 被召回的儿童长袍不符合儿童睡衣的强制性阻燃标准，存在导致儿童烧伤的风险。

违反法规/标准 16 CFR 1615/1616

产品 儿童雨衣带抽绳

原产国 中国、葡萄牙

通告国 加拿大

风险描述
儿童上衣的拉绳可能会缠绕在游乐设施、围栏或其他物体上，从而导致窒息，或者在车

辆中则可能导致儿童被拖拽。

违反法规/标准 CCPSA

产品 带袖孔的儿童连帽毛巾

原产国 中国

通告国 澳大利亚

风险描述 该产品不符合儿童睡衣的强制性标准。这些产品没有所需的防火危险标签。

违反法规/标准
Consumer Goods (Children’s Nightwear and Limited Daywear and Paper Patterns

for Children’s Nightwear) Safety Standard 2017
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各个市场对于纺织品及皮革鞋包类产品的要求不尽相同，因此，了解出口市场对产品的要求，尤其是儿童产品的要求，并严格按照

相关法规和标准进行设计和生产则显得尤为重要，避免因产品质量问题而导致召回或产生索赔的风险。

参考网站：

https://ec.europa.eu/safety-gate-alerts/screen/search?resetSearch=true

https://www.cpsc.gov/Recalls

https://recalls-rappels.canada.ca/en/search/site

https://www.productsafety.gov.au/recalls

备注：以上图片均来自以上参考网站。

产品 儿童连衣裙

原产国 印度

通告国 爱尔兰

风险描述

该产品的按扣可以很容易地被拆开，会产生小部件，小孩子可能会把它们放进嘴里吞咽而

发生窒息。此外，用于固定的按扣没有固定好，因此按扣的部分可能会变得很容易接触

到，这可能会导致割伤。

违反法规/标准 GPSR

产品 带LED灯的儿童运动鞋

原产国 中国

通告国 瑞典

风险描述

该产品的铅含量过高（测量值高达81%按重量计），电缆绝缘层的邻苯二甲酸二丁酯

（DBP）含量过高（测量值高达0.14%按重量计）。铅对环境构成风险，DBP对人类健康

和环境构成风险。

违反法规/标准 RoHS 2 Directive

产品 儿童LED发光芭蕾裙

原产国 中国

通告国 美国

风险描述

被召回的儿童LED发光芭蕾裙不符合有关含纽扣电池或硬币电池的消费品的强制性标准，

因为该裙子上连接的LED灯所使用的电池是锂质硬币电池，儿童很容易接触到。此外，该

芭蕾裙也没有符合里斯法案所要求的警示标识。当纽扣电池或硬币电池被吞食后，摄入的

电池可能会造成严重伤害、内部化学灼伤甚至死亡。

违反法规/标准 16 CFR 1263
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